

الجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي

دورة افتراضية، 24-28 أيار/ مايو 2021



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

C-III/142/A.1
6 نيسان/ أبريل 2021

اللجنة الدائمة
للمدقراطية وحقوق الإنسان

مشروع جدول أعمال

الأربعاء، 28 نيسان/ أبريل 2021 (14:00 – 16:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي)

1. إقرار جدول الأعمال

2. الموافقة على المحضر الموجز لدورة اللجنة المنعقدة في الجمعية العامة الـ 141 للاتحاد البرلماني الدولي في بلغراد (تشرين الأول/ أكتوبر 2019)

3. مناقشة الموضوع العام للجمعية العامة الـ 142: التغلب على الوباء وبناء غد أفضل: دور البرلمانات

واجهت الديمقراطيات في كل مكان بالفعل تحديات خطيرة قبل جائحة كوفيد-19 لقد تضاعفت هذه التحديات بشكل كبير في الأشهر الأخيرة بلا شك. كقيادة سياسيين، يتحمل البرلمانون مسؤولية اتخاذ إجراءات للتخفيف من آثار الوباء على الديمقراطية وعلى حقوق الإنسان. المناقشة التفاعلية هي فرصة لتبادل الخبرات حول كيفية تعامل البرلمانين مع التحديات، واستخلاص الدروس ذات الاهتمام المشترك.

الثلاثاء 18 أيار/ مايو 2021 (14:00 – 16:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي)

4. القرار القادم للجنة الدائمة: التشريع في جميع أنحاء العالم لمكافحة الاستغلال الجنسي للأطفال عبر الإنترنت

(أ) تأكيد المقررين



الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي عينت كمقررين مشاركين:

- السيدة أ. جيركنز (هولندا)
- السيدة ج. أودول (كينيا).

وقررت كذلك أن رجلاً برلمانياً من تايلندا ينبغي أن يصبح المقرر المشارك الثالث. ستُدعى اللجنة الدائمة لتأكيد تعيين السيد ب. ليمجاريونرات (تايلاندا) مقررًا مشاركاً.

(ب) المناقشة التحضيرية بشأن القرار القادم

تتيح المناقشة التحضيرية فرصة لجميع الأعضاء للتعبير عن آرائهم بشأن القضايا التي سيتم تضمينها في القرار. بالإضافة إلى ذلك، يمكن للأعضاء تقديم اسهامات خطية بشأن القرار حتى 14 حزيران/ يونيو 2021.

ستساعد مساهمات الأعضاء المقررين المشاركين في صياغة القرار، والذي سيتم فحصه في الجمعية العامة الـ143 للاتحاد البرلماني الدولي في تشرين الثاني/ نوفمبر 2021.

5. انتخابات أعضاء مكتب اللجنة الدائمة

ستقوم اللجنة بملء الشواغر في المكتب بناءً على المقترحات الواردة من المجموعات الجيوسياسية.

6. ما يستجد من أعمال





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

142nd IPU ASSEMBLY

Virtual session, 24-28 May 2021

Standing Committee on
Democracy and Human Rights

C-III/142/A.1
6 April 2021

Draft agenda

Wednesday, 28 April 2021 (14:00-16:30 CEST)

1. **Adoption of the agenda**
2. **Approval of the summary record of the Committee's session held at the 141st IPU Assembly in Belgrade (October 2019)**
3. **Debate on the overall theme of the 142nd Assembly: [Overcoming the pandemic and building a better tomorrow: the role of parliaments](#)**

Democracies everywhere already faced serious challenges before the COVID-19 pandemic. Those challenges have without doubt multiplied significantly in recent months. As political leaders, parliamentarians have a responsibility to take action to mitigate the effects of the pandemic on democracy and human rights. The interactive debate is an opportunity to exchange experiences on how parliamentarians are approaching the challenges, and to draw out lessons of common interest.

Tuesday, 18 May 2021 (14:00-16:30 CEST)

4. **The next resolution of the Standing Committee: *Legislation worldwide to combat online sexual child exploitation***

(a) Confirmation of the co-Rapporteurs

The 141st IPU Assembly appointed as co-Rapporteurs:

- Ms. A. Gerken (Netherlands)
- Ms. J. Oduol (Kenya).

It further decided that a male parliamentarian from Thailand should become the third co-Rapporteur. The Standing Committee will be invited to confirm the appointment of Mr. P. Limjareonrat (Thailand) as co-Rapporteur.

(b) Preparatory debate on the next resolution

The preparatory debate provides an opportunity for all Members to express their opinion on the issues to be included in the resolution. In addition, Members can submit written input to the resolution up to 14 June 2021.

Members' contributions will assist the co-Rapporteurs in drafting the resolution, which will be examined at the 143rd IPU Assembly in November 2021.

5. **Elections to the Bureau of the Standing Committee**

The Committee will fill the vacancies on the Bureau based on proposals received from the geopolitical groups.

6. **Any other business**

#IPU142